

### لجنت الشميت المسئلامة



تقرير عن مساعي جامعة بورسعيد لتحقيق الهدف الثاني عشر من أهداف التنمية المستدامة:

" الاستهلاك والإنتاج المسؤول "



Report on Port Said University endeavors to achieve the third goal of the sustainable development goals:

"Responsible Production and Consumption"



#### لجنت الشميت المسئلامة



#### Introduction

At Port Said University, our beliefs, attention, and endeavors converge in the pursuit of the Sustainable Development Goals (SDGs). Through collaborative efforts with academia, business, industry, and local communities, we endeavor to create tangible impact and drive progress toward the SDGs. This report documents the Port Said University actions and endeavors to achieve the sustainable development goal No. 12: "Responsible Production and Consumption".

## Port Said University policy on ethical sourcing of food and supplies

Port Said University places sustainability at the core of its values and operations. The university's Supplier Code of Conduct ensures that its suppliers align with its commitment to sustainable development by adopting environmentally conscious practices throughout their operations and supply chains. Recognizing the importance of safeguarding human health and the environment, Port Said University integrates environmental stewardship into philosophy, prioritizing ecosystem preservation. Additionally, the university's catering team oversees the development of a Sustainable Food Policy, which aligns with its strategic goals by offering healthy, seasonal, and locally sourced food from responsible suppliers. This policy fosters a sustainable culture and enhances the overall

#### مقدمة

في جامعة بورسعيد، تتلاقى معتقداتنا واهتمامنا ومساعينا في السعي لتحقيق أهداف التنمية المستدامة. ومن خلال الجهود التعاونية مع الأوساط الأكاديمية وقطاع الأعمال والصناعة والمجتمعات المحلية، نسعى إلى خلق تأثير ملموس ودفع التقدم نحو أهداف التنمية المستدامة. يوثق هذا التقرير إجراءات ومساعي جامعة بورسعيد لتحقيق الهدف الثاني عشر من أهداف التنمية المستدامة: "الاستهلاك والإنتاج المسؤول".

## سياسة جامعة بورسعيد المتعلقة بالمصادر الأخلاقية للأغذية والإمدادات

تضع جامعة بورسعيد الاستدامة في صميم قيمها وعملياتها. ويضمن "مدونة قواعد السلوك للموردين" الخاصة بالجامعة أن يلتزم الموردون بتعهدها نحو التنمية المستدامة من خلال تبني ممارسات صديقة للبيئة في جميع عملياتهم وسلاسل التوريد الخاصة بهم. وإدراكا منها لأهمية حماية صحة الإنسان والبيئة، تدمج جامعة بورسعيد مفهوم الرعاية البيئية ضمن فلسفتها، مع بالإضافة إلى ذلك، يشرف فريق التموين بالجامعة على تطوير "سياسة غذاء مستدامة"، تتماشى مع الهدافها الاستراتيجية من خلال تقديم طعام صحي وموسمي ومصادره محلية من موردين مسؤولين. تعزز هذه السياسة ثقافة الاستدامة وتُثري تجربة تعزز هذه السياسة ثقافة الاستدامة وتُثري تجربة العيش والعمل والتعلم في الجامعة.



# لجنت الشميت المسئك امت



experience of living, working, and learning at the university.

You can find the policy throughout this link:

https://psu.edu.eg/en/ethical-food-andsupply-sourcing-policy/

Port Said University's policy toward the process and practice on waste disposal - Covering hazardous materials

Port Said University is dedicated to ensuring a safe and environmentally responsible campus through strict adherence to waste disposal practices that emphasize safety, compliance, and sustainability, particularly in managing hazardous materials.

This policy applies to all university facilities, including laboratories, maintenance areas, and medical centers. The university will establish procedures for identifying, classifying, and documenting hazardous materials, supported by accessible safety data sheets (SDS). Safe handling and storage are prioritized through proper labeling, training, and resources. Licensed waste management services will handle transportation and disposal, ensuring compliance with all regulations.

Emergency response procedures will address spills or accidents, and all practices will adhere to federal, state, and local laws governing hazardous waste management.

The policy can be accessed through the following link:

https://psu.edu.eg/waste-hazardous-materials

يمكنكم إيجاد اللينك الخاص بهذه السياسة عبر هذا الرابط:

https://psu.edu.eg/en/ethical-food-/and-supply-sourcing-policy

سياسة جامعة بورسعيد تجاه عملية وممارسة التخلص من النفايات - تغطى المواد الخطرة

تلتزم جامعة بورسعيد بضمان بيئة جامعية آمنة ومسؤولة بيئيًا من خلال الالتزام الصارم بممارسات التخلص من النفايات التي تركز على السلامة والامتثال والاستدامة، لا سيما في إدارة المواد الخطرة.

تنطبق هذه السياسة على جميع مرافق الجامعة، بما في ذلك المختبرات ومناطق الصيانة والمراكز الطبية. ستضع الجامعة إجراءات لتحديد وتصنيف وتوثيق المواد الخطرة، مع توفير أوراق بيانات السلامة (SDS) بسهولة. ويتم إعطاء الأولوية للتعامل الآمن مع هذه المواد وتخزينها من خلال وضع علامات واضحة وتوفير التدريب والموارد اللازمة. ستتولى خدمات إدارة النفايات المرخصة عملية النقل والتخلص بما يضمن المرتخصة عملية النقل والتخلص بما يضمن الاستجابة الطارئة للتعامل مع الانسكابات أو الحوادث، وسيتم الالتزام بجميع الممارسات وفقًا للقوانين الفيدرالية والمحلية المتعلقة بإدارة النفايات الخطرة.ويمكن الاطلاع على هذه السياسة من خلال الرابط التالى:

https://psu.edu.eg/waste-hazardous-materials



## لجنت الشميت المسئامة



Port Said University's Policy toward waste disposal - To measure the amount of waste sent to landfill and recycled

Port Said University's Waste Disposal Policy aligns with Sustainable Development Goal 12 (SDG 12) by promoting responsible consumption and production to minimize environmental impact and conserve resources.

The policy emphasizes enhancing recycling and reuse programs, including installing well- labeled recycling stations for various materials, establishing a materials reuse to encourage sharing center and conservation. and implementing composting initiative for organic waste. Additionally, it promotes the refurbishment and repurposing of durable goods, such as electronics and furniture, to extend their lifespan and reduce waste, fostering a culture of sustainability across campus.

The policy can be accessed through the following link:

https://psu.edu.eg/waste-disposal-policy/

## Port Said University's Policy on minimisation - of plastic

Port Said University (PSU) is committed to reducing plastic waste across campus to support environmental sustainability, minimize pollution, and contribute to the global effort to reduce plastic dependency.

سياسة جامعة بورسعيد تجاه التخلص من النفايات - قياس كمية النفايات المرسلة إلى المدافن والمُعاد تدويرها.

تتماشى سياسة التخلص من النفايات في جامعة بورسعيد مع الهدف الثاني عشر من أهداف التنمية المستدامة (SDG 12) من خلال تعزيز الاستهلاك والإنتاج المسؤولين للحد من التأثير البيئي والحفاظ على الموارد .

تؤكد السياسة على تحسين برامج إعادة التدوير وإعادة الاستخدام، بما في ذلك تركيب محطات إعادة تدوير مُعلمة بوضوح للمواد المختلفة، وإنشاء مركز لإعادة استخدام المواد لتشجيع المشاركة والحفاظ على الموارد، وتنفيذ مبادرة لتحويل النفايات العضوية إلى سماد. بالإضافة إلى ذلك، تشجع السياسة على تجديد وإعادة استخدام السلع المعمرة، مثل الأجهزة الإلكترونية والأثاث، لإطالة عمرها الافتراضي وتقليل النفايات، مما يعزز ثقافة الاستدامة في جميع أنحاء الحرم الجامعي. ويمكن الاطلاع على هذه السياسة من خلال الرابط ويمكن الاطلاع على هذه السياسة من خلال الرابط التالى:

https://psu.edu.eg/waste-disposal-policy/

#### سياسة جامعة بورسعيد بشأن تقليل استخدام البلاستيك

جامعة بورسعيد (PSU) ملتزمة بتقليل النفايات البلاستيكية في جميع أنحاء الحرم الجامعي لدعم الاستدامة البيئية، تقليل التلوث، والمساهمة في الجهود العالمية للحد من الاعتماد على البلاستيك.



## لجنت الشميت المسئكامت



This action plan outlines the steps PSU will take to reduce plastic use, promote alternatives, and manage plastic waste responsibly.

Objectives 1. Reduce Single-Use Plastics: Phase out the use of single-use plastics across campus facilities. 2. Encourage Reusable Alternatives: Promote the use of sustainable, reusable materials among students, faculty, and staff. 3. Enhance Recycling Efforts: Improve plastic waste collection and recycling infrastructure on campus. 4. Raise Awareness: Educate the PSU community about the impact of plastic waste and encourage sustainable practices.

The policy can be accessed through the following link:

https://psu.edu.eg/en/plastic-waste-reduction-action-plan/

## Port Said University's Policy on minimisation - of disposable items

Port Said University's Waste Disposal Policy supports Sustainable Development Goal 12 (SDG 12) by focusing on minimizing waste generation and promoting responsible consumption. The policy emphasizes source reduction by encouraging the use of durable, reusable products and limiting single-use items. It advocates for sustainable procurement from suppliers with ecofriendly practices and minimal packaging. Additionally, the university promotes digital

تُحدد هذه الخطة الإجراءات التي ستتخذها الجامعة لتقليل استخدام البلاستيك، تعزيز البدائل، وإدارة النفايات البلاستيكية بشكل مسؤول.

الأهداف:1. تقليل البلاستيك أحادي الاستخدام: التخلص التدريجي من استخدام البلاستيك أحادي الاستخدام في مرافق الحرم الجامعي. 2. تشجيع البدائل القابلة لإعادة الاستخدام: تعزيز استخدام بين المواد المستدامة والقابلة لإعادة الاستخدام بين الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والموظفين. 3. تعزيز جهود إعادة التدوير: تحسين جمع النفايات تعزيز جهود إعادة التحتية لإعادة التدوير في البلاستيكية والبنية التحتية لإعادة التدوير في الحرم الجامعي. 4. رفع مستوى الوعي: توعية مجتمع الجامعة بتأثير النفايات البلاستيكية وتشجيع الممارسات المستدامة.

ويمكن الاطلاع على هذه السياسة من خلال الرابط التالى:

https://psu.edu.eg/en/plastic-wastereduction-action-plan

#### سياسة جامعة بورسعيد بشأن تقليل المواد القابلة للتخلص منها

سياسة التخلص من النفايات في جامعة بورسعيد تدعم الهدف الثاني عشر من أهداف التنمية المستدامة (SDG 12) من خلال التركيز على تقليل توليد النفايات وتعزيز الاستهلاك المسؤول. تؤكد السياسة على تقليل النفايات من المصدر من خلال تشجيع استخدام المنتجات المتينة القابلة لإعادة الاستخدام والحد من المواد ذات الاستخدام الواحد. كما تدعو إلى التوريد المستدام من الموردين الذين يتبعون ممارسات صديقة للبيئة







transformation to reduce paper waste and implements waste- preventive measures for events, such as using digital materials, reducing food waste, and encouraging reusable utensils, fostering a culture of sustainability across campus.

The policy can be accessed through the following link:

https://psu.edu.eg/waste-disposal-policy/

وبقللون من استخدام التغليف. بالإضافة إلى ذلك، تروج الجامعة للتحول الرقمي لتقليل النفايات الورقية وتنفذ تدابير للحد من النفايات أثناء الفعاليات، مثل استخدام المواد الرقمية، وتقليل هدر الطعام، وتشجيع استخدام الأدوات القابلة لإعادة الاستخدام، مما يعزز ثقافة الاستدامة في جميع أنحاء الحرم الجامعي.

ويمكن الاطلاع على هذه السياسة من خلال الرابط التالى:

https://psu.edu.eg/waste-disposal-/policy